
ACTA DE REUNIÓ

Junta de Centre de l'ESTCE nº176
Data i hora: 18/12/2020 12:30
Reunió telemàtica Si

Assistents
Amelia Simó Vidal - President
Juan Ignacio Climente Plasencia - Secretari/a
Amelia Cabrera Balaguer - Membre
Ana María Piquer Vicent - Vicepresident
Angel Miguel Pitarch Roig - Membre
Antonio Gallardo Izquierdo - Membre
Antonio Pérez González - Membre
Arbona Mengual, Vicente - Membre
Beatriz Campos Sancho - Membre
Begoña Bellés Fortuño - Membre
Belén Altava Benito - Membre
Camañes Querol, Gemma - Membre
Carlos Galindo Pastor - Membre
Castillo Catalán, María Isabel - Membre
Conrado Martínez Cadenas - Membre
Cámara Vidal, Alejandra - Membre
David Curto Paya - Membre
Delegació de vot de: González Trocoli, Adrián

Elena Mulet Escrig - Membre
Eliseo Monfort Gimeno - Membre
Eloísa Cordoncillo Cordoncillo - Membre
Delegació de vot de: Mario Ignacio Llusar Vicent

Enrique Ataulfo Tajahuerce Romera - Membre
Fariza Aguilar, Alejandro Enrique - Membre
Florenci Vicent González Adelantado - Membre
Fossi Paez Pumar, Carlos - Membre
Francisco Fabregat Santiago - Membre
Germán León Navarro - Membre
Gorka Marco Velasco - Membre
Inmaculada Bruno Romero - Membre
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Irene Troncho Sorribes - Membre
Joaquín Beltrán Arandes - Membre
Joaquín Luis Sancho Bru - Membre
José Luis Iserte Vilar - Membre
Julia Galán Serrano - Membre
Llorens García, Gerard - Membre
López Echevarría, David - Membre
Delegació de vot de: PONS GONZALEZ, JUAN

Marcelo Isidro Aguilella Arzo - Membre
Martín Piñana Mormeneo - Membre
Martínez Salvador, Begoña - Membre
María Cristina Campos Sancho - Membre
María Dolores Bovea Edo - Membre
María José Aramburu Cabo - Membre
María José Ruá Aguilar - Membre
María de los Reyes Grangel Seguer - Membre
Monica Asunción Hurtado Ruiz - Membre
Pedro García Sevilla - Membre
Ramón Cabello López - Membre
Raúl Izquierdo Escrig - Membre
Rodrigo Llopis Doménech - Membre
Romero Tovar, Sara - Membre
Roque Serrano Gallego - Membre
Rosa Ana Vicente Tena - Membre
Salvador Antonio Roselló Ripollés - Membre
Sergi Vello Cardus - Membre
Sergio Macario Vives - Membre
Sergio Mestre Beltrán - Membre
Vicente José Esteve Cano - Membre
Víctor Flors Herrero - Membre

Ordre del dia

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta anterior

2. Informe de la direcció

3. Canvis en les comissions de titulacions de graus
La direcció proposa, havent escoltat la Comissió del Grau en Disseny i
Desenvolupament de Productes Industrials, que la vicedirecció passe de Raúl
Izquierdo Escrig a Carlos García García.
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4. Aprovació, si escau, de les activitats extra-acadèmiques de l'ESTCE per al 2n
semestre del curs 2020/21

5. Informe de la petició del Vicerectorat d'Estudis i Docència de substituir el Grau en
Enginyeria Agroalimentària i del Medi Rural.

6. Torn obert de paraules

Desenvolupament de la sessió

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta anterior

La directora de l'ESTCE dóna la benvinguda als assistents i pregunta si l'acta de
la Junta de Centre 175 s'aprova o algú vol fer comentaris al respecte. Sergi Velló
Cardús (nou coordinador de centre en representació de l'estudiantat) observa
que no s'havia registrat correctament la seua assistència.

S'aprova l'acta condicionada a la inclusió de Sergi Velló entre els assistents.

2. Informe de la direcció

La directora dona la benvinguda als nous membres de la junta de centre.

D'una banda tenim nous representants de l'estudiantat. És un fet notable que per
primera vegada tots els graus del centre tenen representant en la junta. Els
coordinadors actuals són:

Delegat de Centre: Sergi Velló Cardús

Coordinadors graus:

Grau en Disseny i Desenvolupament de Videojocs: Abel Nicolae

Grau en Enginyeria Elèctrica: Sense representació

Grau en Enginyeria en Disseny Industrial i Desenvolupament de Productes:
David Curto Payá

Grau en Matemàtica Computacional: David López Echevarría

Grau en Enginyeria en Tecnologies Industrials: Sara Romero

Grau en Enginyeria Informàtica: Sergi Velló Cardús

Grau en Química: Marc García Sedano

Grau en Enginyeria Agroalimentària: Eduardo Salvador Cabrera

Grau en Arquitectura Tècnica: David Nos Chinchilla

Grau en Enginyeria Mecànica: Carlos Fossi Paez Pumar

Grau Enginyeria Química: Gorka Marco Velasco

Alguns d'ells ja estaven en la junta, altres són nous. La directora els agraeix
haver-se presentat a les eleccions per a aquest menester.

També es dona la benvinguda als nous directors de departament, Vicente
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Arbona (Dept. Ciències Agràries i del Medi Natural) i Maria Isabel Castilló (Dept.
Enginyeria i Ciència dels Computadors), que torna al càrrec després d'una baixa.
S'agraeix a Vicente Ramón Tomàs el seu treball al capdavant del departament i
en la junta en el període que Maribel ha requerit la baixa, i a Miguel Cerezo el
seu treball d'anys com a director del Dept. Ciències Agràries.

Finalment es dona la benvinguda a José Vicente Abellán (Dept. Enginyeria de
Sistemes Industrials i Disseny, coordinador del Màster Univ. en Disseny i
Fabricació) com a nou representant dels coordinadors de màsters del centre,
escollit per la Comissió Coordinadora de Màsters, en substitució de Begoña
Martínez, que com es va comentar en la darrera junta deixava la coordinació del
seu màster (Màster Univ. en Sistemes Intel·ligents). La directora agraeix a
Begoña el seu treball i la seua participació en la junta.

- La directora presenta diverses activitats realitzades per membres del centre,
relacionades amb l'activitat dels nostres títols. Aquestes inclouen:

1) Participació en la Fira Destaca. Tot i que aquesta edició ha sigut condicionada
per les circumstàncies sanitàries, s'ha presentat un stand virtual amb vídeos del
centre i de les seues associacions d'estudiants, s'han fet tallers de divulgació
amb activitats del Connecta amb la Ciència, i s'ha participat en la mesa de
reptes.

2) L'associació La Plantilla ha organitzat conferències amb ponents rellevants en
el món del disseny industrial.

3) L'estudiantat del Grau en Enginyeria Agròalimentària i del Medi Rural ha
participat en el projecte de ciència ciutadana "Vigilants de l'Aire" i en el projecte
GISday.

4) L'associació Hackerspace ha realitzat un curs formatiu sobre impressió 3D.

5) S'ha fet unes jornades de presentació de les empreses que col·laboren amb el
Grau d'Enginyeria Informàtica per a les pràctiques mitjançant un entorn de fira
virtual.

- En categoria de premis a estudiantat i professorat, la directora menciona
aquells casos dels que tenim constància.

1) L'associació ATC ha atorgat el premi ATC Impula a l'estudianta del Grau de
Química Carolina Fernández.

2) Els estudiants Daniel Castro, Nacho Gisbert, Ana Bolumar i Kiko Blasco, del
Grau en Disseny i Desenvolupament de Videojocs han sigut nominats en els VII
Premios PlayStation.

3) La professora María Mercedes (Dept. Enginyeria i Ciència dels Computadors)
ha rebut el "Premio a la Calidad e Innovación Docente 2021" atorgat per la
Asociación de Enseñantes Universitarios de la Informática.

Enguany s'ha realitzat una única convocatòria amb tots els premis TFG i TFM de
l'ESTCE (incloent aquells associats a les diverses càtedres) per tal d'arribar a
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més estudiants. Aquesta aproximació ha sigut exitosa, havent-se rebut més de
50 sol·licituds (molt per damunt del normal). La directora agraeix el treball
implicat a tots els administratius i membres de tribunals implicats, i felicita als
estudiants seleccionats i seleccionades.

S'ha resolt el III Premi Marcadors de l'ESTCE, on l'estudiantat de primer i segon
curs del centre ha votat el professorat de batxillerat científic que més
positivament ha marcat la seua formació i vocació. Els guanyadors i guanyadores
enguany són:

Vicent Renau (Matemàtiques, IES Vicent Castell i Doménech )

Amparo Monedero (Matemàtiques, IES Francesc Ribalta )

Begoña Adsuara (Física, IES El Caminàs )

Héctor Caraballo (Física, IES Colegio San Cristobal )

Ignacio Alguacil (Química, IES Alfonso XIII)

Josefina Ansuategui (Química, IES Francesc Ribalta)

Salvador Mondragón (Dibuix tècnic, IES Politècnic)

Ignacio Ferrer (Dibuix tècnic, IES Vicent Castell i Doménech)

Joan Lluís Vicent (Tecnologies Industrials, IES Professor Broch i Llop)

Rosario Miñana (Biologia, IES La Plana)

Alicia del Campo (Tecnologia de la Informació i la Comunicació, IES Politècnic)

Hom pot trobar coneguts i conegudes de l'àmbit docent en aquesta llista. La
cerimònia de lliurament de premis es farà el dimarts 22 de desembre en l'Aula
Magna.

S'ha resolt tanmateix el X Premi de Divulgació Científico-Tecnològica en
Valencià. El guanyador ha sigut l'estudiant Radu Andrei Matei, del Grau en
Enginyeria Mecànica.

- Com tots els anys, el Vicerectorat d'Estudis i Docència ha fet una anàlisi del
funcionament dels graus i màsters de tots els centres. Com altres vegades,
inviten a reflexionar sobre aquells títols que presenten baix ingrés o eixida.
Caldrà tindre-ho present.

- En relació a la situació sanitària dins la pandèmia de COVID, la vicedirectora de
Graus i Màsters, Ana Piquer, presenta un breu informe. Comenta que l'UJI (a
través del comissionat de la rectora per a la covid, amb dades recollides pels
centres) publica quinzenalment dades amb nombre de persones afectades. Juan
Carlos Fernández (Dept. Eng. i Ciència dels Computadors) i la mateixa
vicedirectora arrepleguen dades d'estudiantat. Actualment ho fan mitjançant un
formulari que omplin els estudiants afectats. La vicedirectora mostra en gràfiques
l'evolució al llarg del curs. S'observa que Disseny Industrial va estar puntualment
prou afectat, principalment pel brot de la residència universitària, però després la
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situació del centre s'ha estabilitzat molt. En total s'han atés 276 alumnes, dels
quals 51 han sigut positius confirmats. Només 3 són actius en el moment
d'aquesta reunió. En perspectiva, el trimestre ha funcionat prou bé. La
vicedirectora agraeix a tots i totes la seua implicació i esforç, però recorda que
cal mantindre les pautes de prevenció. En poc de temps es rebran
recomanacions per correu per a la realització de les proves escrites d'avaluació.
Per a consultes sobre l'alumnat afectat per la COVID en un moment determinat,
la vicedirectora recorda que es pot accedir a consultes dins de l'aplicació IGLU.
També fa notar que si en el moment de realitzar exàmens, un alumne té dubtes
sobre la seua condició respecte a la malaltia, es poden demanar màscaretes
FPP2 escrivint a coronavirus@uji.es.

Respecte d'aquest punt, la vicedirectora fa un darrer comentari informant que
l'OTOP està realitzat proves setmanals de concentració de diòxid de carboni en
les aules per a detectar quan la ventilació és insuficient. Els resultats fins aquest
moment són excel·lents. A més, s'ha completat la dotació de micròfons en aules i
s'han instal·lat varetes per a poder baixar i millorar l'enfocament de les webcams
en classes híbrides.

Per a tancar el punt sobre la COVID, la directora del centre s''uneix als
agraïments per haver aconseguit tres mesos de curs sense incidències greus.

- La directora del centre comenta que s'ha començat la preparació del segon
semestre. Com que a principis de curs es desconeixia la situació en què ens
trobaríem en aquest punt, alguns títols optaren per planificar el segon semestre
de forma completament presencial, i altres no. Actualment s'està reenfocant açò
per a encarar un segon semestre semipresencial. Els nous horaris, per
contemplar canvis importants respecte dels aprovats en juliol, es presentaran en
junta de centre en gener de 2021. Les línies de treball són les mateixes que en
primer semestre (repartiment d'aules entre títols, fomentar presencialitat en
laboratoris i sessions de problemes). En el cas d'alguns graus que ho han
considerat convenient, s'ha permés oferir assignatures completes virtuals.

- S'informa que el centre ha adquirit dos portàtils nous per al seu ús per part de
l'alumnat que el puga necessitar. En breu s'informarà de les condicions d'ús.

En torn obert de paraules, no hi ha cap comentari sobre l'informe.

3. Canvis en les comissions de titulacions de graus

El canvi comporta una permuta de càrrecs. Carlos Garcia agarra la vicedirecció
del grau i Raúl Izquierdo la coordinació acadèmica. La comissió del títol va
aprovar la proposta per assentiment. La junta ha de ratificar la proposta.
S'aprova per assentiment. La directora del centre dóna la benvinguda a Carlos
Garcia com a nou membre de l'equip de direcció del centre i agraeix a Raúl
l'intens treball col·laboratiu els darrers 2.5 anys.

S'aprova la permuta de càrrecs per assentiment.
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4. Aprovació, si escau, de les activitats extra-acadèmiques de l'ESTCE per al 2n
semestre del curs 2020/21

Hi ha 4 propostes presentades des de l'INAM, 1 des del Departament de
Física/INIT, 1 del Departament de Química Inorgànica i Orgànica, i 2 projectes
vinculats a associacions d'estudiants (FormulaUJI, UJIRacingTeam). S'ha
comprovat que totes compleixen la ratio entre hores de durada de l'activitat i
crèdits reconeixibles.

S'aprova totes les activitats, per assentiment.

5. Informe de la petició del Vicerectorat d'Estudis i Docència de substituir el Grau en
Enginyeria Agroalimentària i del Medi Rural.

Aquest és un punt d'informe, que s'ha presentat a banda per donar-li major
visibilitat. En la reunió organitzada pel Vicerectorat d'Estudis i Docència sobre el
funcionament dels títols del centre (vegeu informe de la direcció, punt 2 de l'ordre
del dia), aquest va formular la petició de substitució del Grau d'Enginyeria
Agroalimentària i del Medi Rural, atesos els baixos números de nova matrícula i
d'egressats dels últims anys.

La directora de l'ESTCE fa un resum cronològic dels fets que han portat a aquest
punt. En juny de 2018, a petició del Departament de Ciències Agroalimentàries i
del Medi Rural, el Vicerectorat d'Estudis i Docència convoca una reunió on
s'estudia el funcionament del Grau d'Enginyeria Agroalimentària i es conclou que
si en un període de dos anys no remunta les xifres de nova matrícula, caldrà
procedir a substituir-lo. L'opció suggerida a tal efecte -d'acord amb CAMN, el
departament més implicat en la docència d'aquest grau- seria un grau en l'àmbit
de la bioquímica o biologia molecular. Es va acordar que el departament
estudiaria aquesta via de forma no oficial, sense compromís.

L'ESTCE i el Grau d'Enginyeria Agroalimentària feren accions per a estimular
l'ingrés d'estudiants a aquest títol entre 2018 i 2020. En 2019 es va observar una
pujada notable de la matrícula, però en 2020 aquesta no es va consolidar.
Consegüentment, en octubre de 2020 el Vicerectorat d'Estudis i Docència
sol·licita que el centre comence a treballar en una nova proposta per a substituir
el Grau d'Enginyeria Agroalimentària, idealment en el curs 2022/23.

En novembre de 2020, en aplicació del Reglament dels Estudis de Grau de la
Universitat Jaume I, el centre encomana com a primer pas a la comissió de
titulació del Grau en Enginyeria Agroalimentària i del Medi Rural estudiar si
considera adient reformular el grau actual o si es substitueix per un altre diferent.
La comissió vota a favor de substituir per un diferent. En aquestes condicions, cal
ja informar en junta de centre per a obrir un termini de reflexió i presentació de
propostes. Ens trobem actualment en aquest punt. Les propostes que es puguen
fer -que preferiblement han de contemplar la dedicació docent del departament
de CAMN, per ser el més implicat en el grau a substituir- seran transmeses a la
Comissió per a l'Anàlisi de Noves Titulacions que es va crear en el centre per a
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aquests menesters. Amb l'informe d'aquesta, es portarà la proposta a la pròxima
junta de centre, on es demanarà també llistes de components d'una Comissió
Acadèmica Interna (CAI) i una comissió mixta universitat-societat (CMUS) per a
l'elaboració del pla d'estudis. El vicerectorat, amb el vistiplau del Consell de
Direcció, enviarà la proposta a la Comissió Assessora per a la Nova Organització
dels Ensenyaments (CANOE), a la Comissió d’Estudis i Professorat (CEP) i al
Consell de Govern per a la seua aprovació i n’informarà el Consell Social.

S'obre torn obert de paraules. Joaquín Sancho (director del Departament
d'Enginyeria Mecànica i Construcció) comenta que entén la necessitat de
substituir el grau d'enginyeria agrònoma, però veu estrany que la universitat no
tinga una estratègia per a identificar les necessitats de la societat, els recursos
dels quals disposem, i proposar els títols d'interés global, en comptes d'estar a
expenses de propostes de professors o departaments particulars -als quals però
felicita per la iniciativa i per fer una faena que possiblement no els hauria de
pertocar-. S'ha de tindre present que la titulació que es propose eventualment la
donarà principalment un departament però afecta també a altres, i que la nova
titulació afectarà les ja existents. Cal aleshores obtenir la màxima informació
sobre d'on eixiran els estudiants del nou títol, amb dades internes o externes
sobre opcions de matrícula. Abans de fer cap votació cal tindre aquest estudi. De
fet, considera que caldria fer aquest tipus d'estudi sistemàticament cada 4 o 5
anys. Si l'UJI no ho fa, almenys el centre hauria de posar els mitjans.

La directora del centre, Amèlia Simó, mostra el seu acord amb aquest comentari.
Efectivament cal tindre un estudi numèric abans de votar, motiu pel qual s'ha
constituït la Comissió d'Anàlisi de Noves Titulacions (CANT).

Vicente Arbona (dir. Dept. Ciències Agràries i del Medi Natural) comenta que
bona part d'aquesta informació ja l'ha recavat el seu departament i la posarà a
disposició de la CANT. Entén les inquietuds perquè aquesta situació no té
precedents -és la primera vegada que es tanca un grau en el centre-, però
subratlla que és definitivament oportú que la proposta per al nou títol aprofite els
recursos humans del departament. Seguidament, pregunta a la directora del
centre sobre el procediment exacte que han de fer per a fer arribar propostes a la
CANT. La directora respon que s'ha d'enviar propostes a la direcció de l'ESTCE
(sense necessitat de registre). Aquesta convocarà la CANT seguidament.
Recorda que efectivament és la primera vegada que es tanca un grau en el
centre, i que el centre té molta gent, cosa que obligarà a fer una reflexió global.

Víctor Flors (Dept. de Ciències Agràries i del Medi Natural) mostra el seu acord
amb Joaquín Sancho que en la pròxima Junta de Centre s'han de mostrar dades
per ajudar a votar. Efectivament la universitat ha de sospesar tant els recursos
humans propis com les necessitats de la societat. Considera que el Vicerectorat
d'Estudis i Docència, havent pres la iniciativa de recolzar un nou grau en l'àmbit
bioquímic, haurà sospesat aquestes qualitats. Des del departament s'intentarà
fer allò que siga millor per a la universitat i societat.
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Joaquin Beltran (Vicerector Adjunt d'Estudis i Docència) aclareix que el
Vicerectorat d'Estudis i Docència no ha pres cap iniciativa respecte a un grau en
l'àmbit de bioquímica. Simplement han detectat un grau que no funcionava i ha
traslladat al centre la responsabilitat de construir una alternativa, conforme a la
normativa de la universitat. Tenen clar que cal aprofitar els recursos existents,
però en aquests moments és la direcció de l'ESTCE qui ha de liderar la
concreció de la proposta o propostes alternatives. Víctor Flors mostra la seua
conformitat amb aquest aclariment.

Per a tancar la discussió, la directora subratlla que en aquesta reunió s'han
explicat tots els passos a seguir per escrit, per a major claredat, i que hi ha un
compromís de posar números sobre la taula.

6. Torn obert de paraules

Raúl Izquierdo (Dept. d'Enginyeria de Sistemes Industrials i Disseny) s'acomiada
de l'equip de direcció del centre agraint a tot el món la seua cooperació. Amb
l'actual direcció ha coincidit 2.5 anys, però acumulat a etapes anteriors ha estat
10 anys en tasques de direcció o coordinació del Grau d'Enginyeria en Disseny
Industrial i Desenvolupament de Productes. En tot aquest temps ha sentit que
l'equip del centre ha confiat en ell i s'ha sentit emparat. La sensació després
d'aquests 10 anys és gratificant, i transmet el seu agraïment a aquells que en el
seu moment van confiar en ell per aquest càrrec.

La directora del centre agraeix la intervenció, el treball de Raúl tot el temps que
han coincidit, i lamenta que deixe el càrrec just ara que encarem el final d'una
etapa tan dura com la que ha marcat la pandèmia COVID i arriben
-esperablement- temps més plàcids.

Còpia autèntica del document signat electrònicament per Juan Ignacio Climente Plasencia com a secretari/ària i segellat
electrònicament per la Universitat Jaume I el 26/01/2021 a les 08.22 h amb el vistiplau de la presidència. Se'n pot comprovar
l'autenticitat accedint al web http://www.uji.es/documents i introduint-hi el codi segur de verificació 806CBF2F1EDE6AC21718.
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